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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 17. května 2017 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, místopředseda Rady ČRo, 

Petr Šafařík, Ervín Kukuczka, Miroslav Dittrich, členové Rady ČRo  

Omluveni: Tomáš Kňourek, místopředseda Rady ČRo, Ivan Tesař, Ivan Vodochodský, Michal 

Stehlík, členové Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

      

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 26. 4. 2017 

 

3. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – témata pro přípravu 7. minitendru 

 

            4.   Zahraniční cesta 2017 – Francie – témata k jednání 

 

            5.   Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger,  

ředitel regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel 

komunikace a vnějších vztahů ČRo 
- Měsíční informace GŘ – duben 2017 

- Různé 

 

6.   Stížnosti a podněty posluchačů – B. Tachecí 

 

            7.   Různé – VZ na právní poradenství (úprava zakázky – DK podněty),  

                  stanovisko DK k prodeji zámku v Přerově n. L. 

 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen.  

 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 26. 4. 2017 – H. Dohnálková informovala o doplnění 

k zápisu od P. Šafaříka, tajemnice rozešle všem radním k prostudování do příštího jednání.  

P. Šafařík požádal, aby návrhy zápisů byly zasílány dříve; v tomto případě to bylo dokonce až po cca 14 

dnech. H. Dohnálková se omluvila a uvedla, že bude návrhy zápisu zasílat včasněji. 

 

3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – témata pro přípravu 7. minitendru – P. Šafařík požádal 

předsedkyni Rady, aby předsednictvo aktivně sledovalo proces podpisu smluv s dodavateli analýz ze 6. 

minitendru a požádalo vedení ČRo o urychlený podpis těchto smluv, aby se neopakovala situace 

s analýzami ze 4. a 5. minitendru, kdy se proces podpisu smluv a tomu úměrně lhůty pro vypracování 

analýz protáhly tak, že analýzy byly odevzdány až na konci března, tedy jak po uzávěrce výroční zprávy 

RČRo o činnosti ČRo za rok 2016, tak po hlasování RČRo o odměnách gener. ředitele za 2. pololetí 
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2016.  P. Šafařík v té souvislosti připomněl, že RČRo se u obou zmíněných důležitých kroků nemohla 

opřít o několik analýz, které se týkaly 2. pololetí 2016. Navrhl předsedkyni požádat dodavatele o co 

nejrychlejší podepsání smlouvy a o sdělení termínu, kdy byla smlouva odeslána vedení ČRo. H. 

Dohnálková uvedla, že jí není známo, jak by ještě mohla podpisy smluv urychlit, generální ředitel již u 

minulých zakázek předsedkyni ujistil, že předložené smlouvy podepisoval nejpozději do dvou dnů od 

doručení. Dále ve věci „četnosti zadávání analýz Radou ČRo“ uvedla, že při předložení a projednávání 

Výroční zprávy o činnosti ČRo za rok 2016 ve volebním výboru poslancům zdůraznila, že zadávání 

analýz Rada ČRo pokládá za důležité a cenné, není však pro Radu ČRo prioritou.  P. Šafařík vyjádřil 

svůj nesouhlas dotazem, co přínosnějšího RČRo reálně dělá. Na žádost H. Dohnálkové P. Šafařík 

zrekapituloval historii zadávání analýz iniciovaných Radou ČRo, a to od roku 2012.  P. Šafařík při tom 

zdůraznil, že po 3 analýzách zadaných zpočátku přímo následoval jeden rámcový tendr zrušený na 

přelomu let 2014/2015 vedením ČRo a celkově téměř 3 roky, kdy žádné analýzy pro potřeby RČRo 

nevznikly. P. Šafařík dále připomněl, a že ani nyní analýz nevzniká mnoho, jak se možná někomu zdá, 

neboť některé minitendry obsahovaly jen 1-2 analýzy a někdy i 2. pokusy se zadáními, u nichž se upravil 

objem pramenů ke zpracování. 

P. Šafařík oznámil, že má připraveno zadání pro analýzu 7. minitendru, které bude zasláno analytické 

skupině, a poté ho obdrží všichni členové Rady. Navrhl vrátit se k již odevzdaným analýzám, kde je řada 

zajímavých témat k diskusi, J. Vejvoda namítl, zda již Rada příliš nevstupuje do vysílání ČRo, což jí 

nepřísluší, přitom zapomíná na další důležitá témata, proto by se analýzám měl přiřknout nějaký rozměr. 

M. Dittrich podotkl, že nezpochybňuje analýzy, ale hrozí zasahování do programu a dle jeho názoru by 

Rada měla věnovat pozornost spíše tematickému a strategickému vysílání. P. Šafařík uvedl, že podle 

jeho názoru z analýz žádné riziko zasahování do programu nevyplývá a označil nezávislé odborné 

analýzy za zásadní oporu k jádru činnosti RČRo, čímž je kontrola toho, zda vysílání ČRo plní povinnosti 

uložené zejména zákonem o ČRo a Kodexem ČRo. Následovala diskuse, v jejímž závěru se radní shodli, 

vrátit se k již zpracovaným analýzám a zhodnotit, zda byl porušen zákon, jako první P. Šafařík navrhl 

analýzu zahraničního vysílání ČRo a expertízu veřejné služby a další analýzy z poslední vlny, s čímž 

přítomní radní souhlasili.   

 

4) Zahraniční cesta 2017 – Francie, témata k jednání – H. Dohnálková uvedla, že již avizovaný 

termín 20. – 22. 9. 2017 návštěvy francouzského rozhlasu mnohým členům Rady nevyhovuje, měl by 

se jí zúčastnit jen jeden z místopředsedů a zda je tedy vhodné uskutečnit cestu zřejmě jen 3 - 4 členů 

Rady (vzhledem ke končícímu mandátů 3 členů Rady v červnu tohoto roku). Dovolení těchto členů do 

září se zdá v této chvíli nejisté a Rada s ním nemůže počítat. J. Vejvoda svojí účast přislíbil potvrdit do 

konce tohoto týdne. P. Šafařík uvedl, že nevidí problém v malém počtu zástupců Rady v účasti na 

zahraniční cestě, dle jeho názoru je to legitimní, pokud bude mít cesta smysluplný program. Odkázal na 

jednu z předchozích debat radních, kdy ohledně  téže věci M. Stehlík nadhodil jako možný přístup 

vyslání malé delegace. P. Šafařík uvedl, že tehdejší diskusi chápal tak, že s tím přítomní souhlasí. H. 

Dohnálková oponovala, že by bylo dobré, aby se cesty zúčastnila alespoň polovina jejích členů, s čímž 

souhlasil i M. Dittrich, a jak uvedla i v Poslanecké sněmovně, Rada v uplynulém roce dala přednost 

návštěvě regionálních studií ČRo, což poslanci kvitovali, a těmto návštěvám by dala přednost i v tomto 

případě.  

J. Vejvoda navrhl 2 témata pro případné jednání v Paříži – 1) téma financování spojeného vysílání 

veřejnoprávního rozhlasu a televize, kolik financí připadá rozhlasu, jaké služby jsou zdvojovány a jak 

vypadá případná spolupráce rozhlasu a televize, zda je jen administrativní či praktická, 2) téma výběru 

a poměru poplatků (J. Vejvoda přislíbil témata ještě přesně specifikovat do konce týdne). H. Dohnálková 

připomněla, že P. Šafařík již dříve navrhl 4 témata pro jednání. Nyní upozornil na to, že ve Francii není 

spojené vysílání rozhlasu a televize, neboť Radio France je samostatným vysílatelem.  

H. Dohnálková všechna témata souhrnně pošle všem členům Rady k odsouhlasení, aby mohla být 

následně dále postoupena vedení ČRo a francouzské straně. Radní se shodli, že do konce června by měl 

být znám definitivní seznam účastníků pro zajištění letenek. 

Dále následovala diskuse o návštěvě regionálních studií ČRo na podzim tohoto roku. P. Šafařík 

zopakoval svůj návrh, aby se radní před pracovními cestami do regionálních studií předem pokusili více 

konkretizovat smysl a náplň cesty. Jako příklad nyní nadhodil domluvu radních na přípravě formou 

poslechu vybraných částí programu dané regionální stanice prostřednictvím internetu.  P. Šafařík znovu 
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připomněl anketu k regionálnímu vysílání ČRo z časopisu Svět rozhlasu, která podle něho nabízí oporu 

k zacílenějšímu programu pracovních cest do regionů. H. Dohnálková a J. Vejvoda se vyslovili pro 

dosavadní pojetí pracovních cest, radní se následně shodli na návštěvě studia v Českých Budějovicích, 

popř. i Jihlavy v říjnu či listopadu 2017.  

 

 

5) Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger,  

ředitel regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel komunikace  

a vnějších vztahů ČRo 
- Měsíční informace GŘ – duben 2017 – R. Zavoral vyzval radní k dotazům k předloženým 

informacím, J. Vejvoda poblahopřál R. Zavoralovi k znovuzvolení v EBU a dokonce k vyšší funkci, a 

požádal o jeho profesní dojmy ze setkání. R. Zavoral uvedl – zasedání EBU se zúčastnilo na sto delegátů, 

většina ředitelů veřejnoprávních rozhlasů Evropy, GŘ ČRo byl znovu zvolen v pozici člena EBU a nově 

v nadcházejících dvou letech jako místopředseda Rozhlasového výboru EBU, ve kterém zasedají špičky 

veřejnoprávních rozhlasových vysílatelů včetně britské BBC.  Volby do Rozhlasového výboru se konají 

každé dva roky v rámci Rozhlasového shromáždění EBU, který letos poprvé hostil Český rozhlas v 

Plzni. Volbě předcházela dvoudenní zasedání, která nabídla široké spektrum témat, vedle digitalizace, 

legislativních změn vedoucích ke snazšímu sdílení obsahu médií veřejné služby napříč Evropou, ale také 

debatu o fenoménu falešných zpráv a zpravodajství v postfaktickém světě. Velký dík patří kolegům ze 

zahraničního oddělení rozhlasu a J. Hošnovi, kteří se na přípravě výrazně podíleli. Organizace byla 

výborná, setkala se s velkou podporou města Plzně a množstvím pochval od delegátů. Český rozhlas je 

velmi aktivní člen EBU a patří k silným a aktivním hráčům na poli evropských veřejnoprávních 

vysílatelů.  

J. Vejvoda se dotázal na vysílací práva u přenosů z olympijských her MS ve fotbale, R. Zavoral uvedl, 

že EBU již ztratila výsadní postavení a vysílací práva nemají, proto rozhlas využívá výměnu sportovních 

přenosů a jedná s jejich provozovateli. Např. u olympijských her v roce 2018 se jedná o separátní 

dohodu, kde se rozhlasu podařilo cenu snížit na polovinu.    

- Různé – R. Zavoral informoval, že na příští veřejné schůzi zodpoví dotazy, které zazněly na minulé 

veřejné schůzi Rady. Dále požádal do programu veřejné schůze 31. 5. zařadit výsledky poslechovosti, 

které budou prezentovat J. Baxa a J. Malina, s čímž předsedkyně Rady souhlasila.  

J. Hošna informoval o zahraniční cestě Rady do Paříže – francouzští kolegové potvrdili termín 20. – 22. 

9. 2017 a požádal o vizi či okruh témat, kterými by se chtěli radní zabývat. H. Dohnálková uvedla, že 

dnes radní tyto témata prodiskutují a budou vedení rozhlasu dodána.  

P. Šafařík se dotázal, v jaké fázi jsou podpisy smluv s dodavateli analýz 6. minitendru pro Radu ČRo,  

J. Havel uvedl, že smlouvy jsou u dodavatelů, jedna smlouva se již vrátila do rozhlasu podepsaná, na 

ostatní ještě rozhlas čeká. R. Zavoral doplnil, že dodržuje standartní postup podpisového řádu a pokud 

se vrátí již druhou stranou smlouva podepsaná, GŘ signuje smlouvy do dvou dnů. P. Šafařík se dotázal, 

zda se musí s konečnými podpisy čekat na dodání smluv od všech dodavatelů najednou, nebo zda se 

může vyřídit jedna dodaná smlouva ihned. J. Havel přislíbil toto zjistit. 

 

6) Stížnosti a podněty posluchačů  - B. Tachecí - H. Dohnálková připomněla vyjádření dr. Sedlákové 

a jejího týmu k reakci na zveřejněnou analýzu Mediální reprezentace amerických prezidentských voleb 

roku 2016 ve vybraných pořadech Českého rozhlasu od moderátorky B. Tachecí.  H. Dohnálková za 

předsednictvo označila vyjádření dr. Sedlákové za kvalitní, radní se shodli zatím obě reakce na 

webových stránkách Rady nezveřejňovat a zaslat vyjádření dr. Sedlákové B. Tachecí.  

 

 

7) Různé – VZ na právní poradenství (úprava zakázky – DK podněty), stanovisko DK k prodeji 

zámku v Přerově n. L. – H. Dohnálková otevřela debatu ohledně připomínek a zjednodušení k veřejné 

zakázce na právní služby pro Radu ČRo, které vypracoval R. Cholenský z dozorčí komise Rady. Radní 

se shodli, že se předsedkyně Rady dotáže P. Šmelhause, vedoucího právního oddělení, zda by mohla být 

zakázka vyhlášena na dobu kratší než 4 roky, jak bylo původně plánováno. Radní se shodli na úpravách 

zadání, které bude rozesláno radním a poté bude postoupeno právnímu oddělení rozhlasu.  
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H. Dohnálková konstatovala, že radní dosud neobdrželi právní rozbor prodeje zámku v Přerově nad 

Labem, který měla dodat dozorčí komise Rady do 10. 5., radní se shodli prodloužit termín do 24. 5. 

2017, předsedkyně rady požádá předsedu DK o dodání rozboru v novém termínu a pozve jej na jednání 

předsednictva Rady 31. 5. 2017.  

Dále H. Dohnálková informovala o projednávání Výroční zprávy o činnosti ČRo v roce 2016 ve 

volebním výboru PS, kde byli z Rady přítomni také T. Kňourek, E. Kukuczka a M. Dittrich, vedla se 

podrobná, věcná debata, prezentace Výroční zprávy byla zpravodajem M. Kolovratníkem kladně 

hodnocena, drobná chyba v tabulce ve VZ byla napravena a celá zpráva byla následně jednomyslně 

schválena.  

Závěrem H. Dohnálková připomněla dvě stížnosti – pracovníků ministerstva kultury ohledně platů a 

dvou poslankyň ohledně o nedostatečném informování o Národním pochodu pro život a rodinu v ČRo, 

obě stížnosti byly zaslány vedení ČRo k vyjádření, tajemnice Rady pošle potvrzení o přijetí s lhůtou 

k vyřízení stěžovatelům.   

Radní si upřesnili termíny jednání rady v letních měsících – 12. 7. nebude přítomna H. Dohnálková, 

zastoupí ji J. Vejvoda, 26. 7. ohlásil nepřítomnost M. Dittrich, termín srpnové veřejné schůze zůstává 

zatím na 30. 8. 2017.  

Byly stanoveny termíny na podzim 2017: 13. a 27. září (20. – 22. 9. zahraniční cesta do Paříže), 11. a 

25. října, kdy je plánována veřejná schůze v regionálním studiu České Budějovice.  

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

květen    31. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

červen    14. 6.   13.00 jednání předsednictva     

               28. 6.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

červenec 12. 7.   13.00 jednání předsednictva     

26. 7    10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

srpen  16. 8.   13.00 jednání předsednictva     

30. 8.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

září  13. 9.   13.00 jednání předsednictva     

  20. – 22. 9.  zahraniční cesta Paříž  

27. 9.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

říjen  11. 10.  13.00 jednání předsednictva     

25. 10.  10.00 jednání předsednictva + 13.00 veřejná schůze (RS České Budějovice) 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


